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CONS ELL ORDINARI DEL BARRI 14  (Llívia i entorns) 
Sessió ordinària realitzada el 15 de novembre de 2023, al Casinet de Llívia. 

 
Assisteixen a la reunió:                                                                    
 
Entitats, Plataformes i Grups: 
ABS Balàfia, Pardinyes, Secà; AV Llívia; Grup Municipal JuntsxcatLleida; i “Asociación Watani para la Libertad y la 
Justícia”; Grup Municipal ERC. 
 
Persones: 
Jacob Mesales; Ramona Fuixench; Nora Ribau; Violant Cervera; David Melé; Xavier Estrada; Justo Ojeda; Aurelio 
Boj; Inés Subirà; Ma. Àngels Abaigar; Antoni Guitart; Manoli Aranda; Carina Álvaro; Xavier Zuriguel; Patricia 
Márquez; Marcelina Fuixench; Manuel Marquez; Teo Mico; i Mourad El boudouhi. 
 
Per l’administració municipal: 
La regidora i presidenta del Consell del Barri 14 i regidora d’Agenda Urbana i Espai Agrari; i Sostenibilitat, Begoña 
Iglesias; el vicepresident del Consell de Barri 14 i regidor d’Acció i Innovació Social, i Participació i Drets Civils, 
Carlos Enjuanes.  
De la regidoria de Participació i Drets Civils: Glòria Vicens i Sogues Sendra; i de la regidora d’Acció i Innovació 
Social, Teresa Farré. 
 
Ordre del dia: 
 

1. Benvinguda a càrrec de la Sra. Begoña Iglesias, regidora de barri 14 i presidenta del Consell, i/o del Sr. 
Carlos Enjuanes, vicepresident del Consell de Barri 14 i regidor de Participació i Drets Civils. 

2. Memòria i previsió d’actuacions municipals al barri. 
3. Torn de preguntes i/o propostes. 
4. Cloenda. 

 
Desenvolupament del Consell: 

 
1. Benvinguda a càrrec de la Sra. Begoña Iglesias, regidora de barri 14 i presidenta del Consell, i/o del Sr. Carlos 

Enjuanes , vicepresident del Consell de Barri 14 i regidor de Participació i Drets Civils.  
 
S’inicia el plenari del Consell de la Barri 14 amb la benvinguda del regidor Carlos Enjuanes.  
 
A continuació, la regidora del Barri 14, Begoña Iglesias, dona la benvinguda a tots els assistents al Consell. 
 
2. Memòria i previsió d’actuacions municipals al barri.  
 
La regidora Begoña Iglesias, fa esment de diverses actuacions del barri que s’han fet, que s’estan fent o que es 
preveuen fer a curt termini com:  
1- Des del setembre els dimecres ple matí i a la tarda, hi ha una conserge al Centre Cívic de Llívia que es diu 

Pilar. A més a més, el dimecres a la tarda, hi ha el Joel, un connector que acompanya a la ciutadania a fer 
tràmits online, com podria ser Idcat  mòbil,  App Appunta, entre altres.  

2- La senyalització perquè no passin camions pel carrer Gran,  els senyals de prohibit circular camions de més 
de 12 tones es van col·locar el 21/06/2023. Tot i això, es parlarà amb Guàrdia Urbana per si pot haver-hi 
més control.  

Intervenció Inés Subirà, AV Llívia.  Fa incís en què no pretenen que multin a tots els camions, ja que hi ha gent 
que treballa a l’horta i necessita passar amb el camió per motius de feina, el que s’ha de fer és trobar solucions a 
diferents punts crítics que hi ha.  

 



 
 

2 
 

 
Continua la regidora Begoña Iglesias: 

3- Referent a la tarifa taxis, els tècnics tenen pendent una reunió amb el president de l’Associació de taxistes per 
estudiar la petició i comprovar que no hi ha cap impediment legal per tal de pagar la mateixa tarifa que a 
Lleida ciutat. 

4- La tècnica de serveis urbans, proposa fer una trobada amb els veïns per tal de visitar l’espai i valorar el “ camí 
vell”, que hi ha la demanda de que no compleix amb les mesures de pas reglamentàries i tenen problemes 
quan han de carregar /descarregar a les finques. 

5- Està pendent d’aprovar i executar durant el 2024 la renovació del clavegueram del carrer Grealó. En aquest 
cas, sempre s’ha de parlar amb Aqualia perquè hi ha un pla general d’inversions amb ells. 

6- La velocitat de l’entrada a  Llívia està limitada a 30 km/h per senyals verticals, tot i això, es farà una  modificació 
de la senyalització horitzontal, pintant bé els carrils de circulació i estacionament. 

7- S’ha de valorar els pressupostos amb relació a l’ascensor del Centre Cívic. 
 
Finalitza informant que totes aquestes actuacions estan vinculades a un pressupost, per tant, caldrà prioritzar les  
necessitats dels veïns. 
 
A continuació, el regidor Carlos Enjuanes, fa incís sobre el Consell de Ciutat explicant que hi va haver una 
reconstitució massa accelerada i s’ha vist que tant a nivell tècnic com a nivell polític hi ha d’haver més temps per 
a reconstituir-lo. És un Consell per assessorar el Govern i que ha de ser representatiu de totes les entitats. Hi ha 3 
tipus de membres: uns que són unipersonals; uns que són sectorials, que s’hi pot presentar més gent i que es 
decideixen amb un sorteig;  i un representant per cada Consell de Barri. Aquest últim es tria amb una votació. Més 
endavant se us convocarà per tal de constituir el Consell de Barri 14.  
 
3. Torn de preguntes i/o propostes. 
 
Mourad el Boudouhi, “Associación para la Libertad y la Justicia”. Exposa que: 1-Llívia necessita una oficina de 
l’Ajuntament per no haver d’anar fins a l’OMAC; 2-aquest barri necessita una tarifa de taxi especial; 3-el tema de 
l’ascensor del Centre Cívic ja s’ha demanat moltes vegades i és urgent per la gent gran, jo demanaria que es donés 
un termini per tenir-lo resolt, però que no passi de més de 6 mesos; 4-no pot ser que un ciutadà de religió 
musulmana que visqui a Llívia i vulgui anar a la mesquita del Polígon Industrial Els Frares hagi d’agafar dos 
autobusos, es tracta d’una proposta irrespectuosa i inacceptable per a la nostra comunitat. Amb relació a l’antiga 
Estació d’Autobusos de Lleida demana una proposta acceptable i respectuosa amb la comunitat musulmana. 
També proposa que un bon lloc per construir la mesquita seria on es volia construir l’alberg a Pardinyes. 
 
Antoni Guitart, veí. Comenta que: 1-quan es va fer l’entrada a Llívia es va fer una obra mal feta, entre altres coses, 
perquè el pressupost era molt escàs; 2-l’asfalt de la gran majoria de carrers del barri està en molt mal estat. 3- hi 
ha manca de llum o bé té poca potència. 
 
Teo Micó, veí. Comparteix l’opinió d’Antoni Guitart amb relació a l’entrada a Llívia. Demana: 1- arreglar les 
canonades; 2- asfaltar el carrer Gran i arreglar les canonades. A més, afegeix, que totes les aigües residuals de 
Llívia van a parar a les comportes del riu Segre al seu pas per Lleida.  
 
Carina Álvaro, veïna. Proposa  arreglar l’entrada del barri i fer un bosc urbà. Fica en antecedents, que l’any 2019 
va demanar, juntament amb altres persones i mitjançant petició per registre general (adreçat al departament de 
mobilitat), retirar un senyal de prohibit aparcar ubicada al carrer Horta i encara no s’ha contestat. 

 
Teo Micó, veí.  Fa queixa  que hi ha un senyal d’aparcament de minusvàlid tocant a la paret de casa seva, i que si 
un dia ha de fer obres en aquella paret, la traurà.  
 
Inés Subirà, AV Llívia. Incideix  que: 1- la instal·lació de l’ascensor al Centre Cívic perquè hi ha gent que ha deixat 
de participar amb activitats perquè són grans i no poden pujar per les escales; 2-les instal·lacions estan que  cauen, 
no es pot jugar ni a futbol; 3 – el carrer Gran està sense asfaltar; 4 -tenim un veí al c/Alvareda que li surten les 
aigües fecals al lavabo quan plou a causa de les obres del clavegueram; 5- hi ha un carrer que no existeix perquè 
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no consta al registre i no s’asfalta, sortint del c/ Horta; 6-no hi ha carril bici que connecti amb Lleida; 7-no hi ha 
piscina; i 8-el bus ha millorat una mica la freqüència, però igualment manca més freqüència i millorar el servei de 
taxi.  Finalitza la intervenció demanant més justícia pel barri.  
 
En atenció a les observacions que han anat fent les persones participants en la reunió, la regidora Carlos Enjuanes, 
respon que la funció de l’Ajuntament no és la de proveir del seu espai a les institucions religioses, en canvi, si ha 
d’assessorar i ajudar al màxim possible, des del govern i la normativa sempre s’ha demanat que hi hagi oratoris 
de menys de 200 persones per tal de facilitar, ja que en aquests casos la normativa resulta molt més simple. No 
vol dir que la normativa sigui simple, però evidentment ho és molt més que per una Mesquita de 1000 persones. 
A Pardinyes, fa pocs dies es va inaugurar un centre de culte, un oratori de menys de 200 persones. 
 
En resposta a altres qüestions, la regidora de barri, Begoña Iglesias, respon que pren nota de totes les peticions i 
donarà màxima prioritat a les més urgents. 1-  l’asfaltatge de c/Gran, que depèn del pressupost, però si no es pot 
fer tot d‘una vegada es farà per parts; 2- hi ha pressupost per asfaltatge, no gaire, però es mirarà de fer-ho. Tant 
si es pot fer com no se us comunicarà; 3- el tema del clavegueram és cert que fa anys que els residus de Llívia van 
al Riu Segre, precisament per això es va començar a fer el clavegueram, s’ha de solucionar només per la manca 
de salubritat i segurament aquest tema anirà al Pla d’inversions del clavegueram; 4- es farà revisar el reg a 
l’empresa que el porta perquè hi ha algunes incidències; 5-s’intentarà solucionar el tema de l’ascensor. 
 
El regidor Carlos Enjuanes, explica que s’intentaran agrupar totes les incidències per prioritat, i les que es puguin 
fer es comunicaran i les que no, també.  
 
S’inicia un segon torn de paraules: 

Mourad El boudouhi, “Associación para la Libertad y la Justicia”. Comenta que: 1-els ciutadans quan voten al 
govern, el govern ha de donar-los-hi el que necessiten. El govern ha de posar un termini per resoldre aquestes 
incidències i assumir la seva responsabilitat; 2-la freqüència dels autobusos és insuficient i per anar al Polígon 
Industrial El Segre, per exemple, s’han d’agafar dos autobusos d’anada i dos de tornada; 3-pregunta si 
l’Ajuntament està obligat a cedir un solar. 
 
Antoni Guitart, veí. Demana saber quina proposta hi ha des d’Alcaldia pel barri i insisteix  que s’arregli l’entrada 
de Llívia fent bé les coses.  
 
Carina Álvaro, veïna. Torna a exposar que l’any 2019 ja es va demanar, juntament amb altres persones i 
mitjançant petició per registre general (adreçat al departament de mobilitat), retirar un senyal de prohibit aparcar 
ubicada al carrer Horta i encara no s’ha contestat. Voldria tenir una resposta per escrit o per correu electrònic. 
 
Inés Subirà, AV Llívia. Fa incís que a la zona del camp de futbol hi havia uns arbres tots morts i els han tallat, però han 
deixat el tronc i els tubs de reg, i hi ha nens que han caigut en ensopegar-se amb els troncs, demana que es facin bé les 
coses. Explica que l’Alcalde va venir a visitar Llívia i  va dir que en 4 anys veu factible un projecte al camp de futbol, 
ja que no té cap ús, i podrien tenir una piscina, pista de pàdel i fins i tot un camp de futbol sala. Torna a insistir 
amb el tema del veí que li surten les aigües fecals al lavabo de casa seva; i amb el carrer que no té nom, que no 
està senyalitzat,  i que està sense asfaltar, i a més, no pot passar ni l’ambulància per recollir i deixar el veí, aquestes 
dues situacions són molt greus i necessiten solucions urgents. 
 
En atenció a les observacions que han anat fent les persones participants en la reunió, la regidora Carlos Enjuanes, 
respon que bàsicament no es regala cap terreny i la concessió té un cost, tampoc no és la primera vegada que es 
fa una concessió de terreny, té un procés administratiu claríssim i que s’ha seguit rigorosament, i per tant, si es 
presenta una sol·licitud prèvia és perquè és obligatori presentar-la, justament el que s’ha fet és seguir 
escrupolosament el procediment establert en aquests temes. Evidentment, és un terreny per construcció de 
centre de culte, hi ha d’haver obligatòriament una sol·licitud de la necessitat, no del terreny i obligatòriament la 
llei de centres de cultes dona 20 dies a qualsevol comunitat religiosa per a fer la licitació pública del terreny, per 
tant, està obert a totes les comunitats. Per tant, traslladar que aquesta suposada persona de Llívia que hauria 
d’agafar els dos autobusos, doncs, com dic, nosaltres sempre hem dit que la normativa és molt més senzilla per a 
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centres de cultes petits i aquesta és la nostra aposta, per tant, no cal que agafin dos autobusos, ja que es pot anar 
a la comunitat de Pardinyes, que és més proper, per exemple.  

 
4. Cloenda. 
 
Sense cap altre tema a tractar en el dia d’avui es dona per finalitzada la sessió plenària. 
 

 

 
Secretaria Tècnica dels Consells de Barri 
 

 
Lleida,  15 de novembre de 2023 

 
 


